
گردان امیر قلعه نویی در مصاف مهم خود   آرمان ملی:  شا
در دور سوم از مرحله انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ به مصاف 

کره شمالی می روند.
؟  آخرین دیدار

ماه  دی   ۲۵ به  کره ای ها  مقابل  ایران  مصاف  آخرین 
که تیم ملی کشورمان در  سال ۱۳۸۹ برمی گردد، دیداری 
رقابت های جام ملت های آسیا در سال ۲۰۱۱ در دوحه قطر 
برابر این تیم قرار گرفت و موفق به پیروزی شد. در آن دیدار 
تیم ملی ایران در شرایطی با برتری یک بر صفر موفق شد از 
سد کره ای ها عبور کند که تک گل پیروزی بخش تیم ملی 
کشورمان در آن بازی را کریم انصاری فرد چهره سرشناس و 
کاپیتان سال های متمادی ایران به ثمر رساند. بدین ترتیب 

از آخرین مصاف ایران و کره شمالی ۵۰۵۳ روز می گذرد. 
ئوس؟  چرا لا

بازی تیم های ملی فوتبال ایران و کره شمالی در چارچوب 
مرحله مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۶ به جای کره شمالی در 
کشور لائوس برگزار می شود. این تصمیم به دلیل مشکلات 
میزبانی کره شمالی در مراحل قبلی مسابقات اتخاذ شده 
است. کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( اعلام کرده که کره 
شمالی باید بازی های خانگی خود را در کشور ثالث برگزار 
کند. با توجه به نزدیکی جغرافیایی، فدراسیون فوتبال کره 
شمالی، لائوس را به عنوان میزبان مسابقات مقدماتی جام 
جهانی انتخاب کرده است.  لائوس کشوری در جنوب شرقی 
که با کشورهای تایلند، ویتنام، چین، میانمار  آسیا است 
)برمه( و کامبوج هم مرز است. این کشور در مرکز شبه جزیره 
کشورهای  از  بسیاری  برخلاف  و  دارد  قرار  چین  و  هند 
ئوس شهر  پایتخت لا ندارد.  به دریا دسترسی  همسایه، 

وینتیان است.
 امیر قلعه نویی در نشست خبری پیش از دیدار تیم ملی 
برابر کره شمالی در انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ با قدردانی از 
ئوس، گفت: می دانیم بازی سختی داریم. کره  میزبانی لا
شمالی تیم با برنامه ای در دفاع و حمله است و در حملات 
خیلی خوب و سرعتی عمل می کند. در این بازی باید با 
تمرکز و مسئولیت بیشتری نسبت به دیدارهای گذشته به 
میدان برویم. در دو بازی قبلی نتیجه خوبی گرفتیم اما آن 
دو دیدار به تاریخ پیوستند. وی دیدار برابر تیم های کره 
شمالی و قرقیزستان را مهمترین بازی های تیم ملی خواند 
و گفت: باید از دقیقه یک تا دقیقه ۹۰ با تمرکز بالا بازی کنیم. 
کره  شمالی را آنالیز کرده ایم و تیم بسیار خوبی است، حتی 
در دیدار برابر ازبکستان که شکست خوردند یا در بازی برابر 
امارات که مساوی کردند، شانس برد داشتند، بنابراین باید 
با دقت و تمرکز کامل به مصاف این حریف برویم. سرمربی 
تیم ملی در پاسخ به این سوال که برای دیدار فردا با چه 
کرد: خوشبختانه چالش  و هستید، تصریح  وبه ر چالشی ر
خاصی نداریم و بازیکنان آماده بازی هستند. باید از مهدی 
تاج رئیس فدراسیون فوتبال تشکر کنم که توانستیم با پرواز 
گر پرواز مستقیم هماهنگ  ئوس بیاییم و ا مستقیم به لا
نمی شد سفرمان ۳۰ ساعت طول می کشید. با این حال، 

حقیقت بازی زمانی است که داور سوت آغاز بازی را بزند 
و امیدوارم بازیکنان تیم ملی مانند تمرکزی که در بازی با 
قطر داشتند، در این دیدار هم کارشان را شروع کنند و به 
پایان برسانند و از موقعیت ها به نحو احسن استفاده کنند. 
ح این سوال که سابقه بازی های  کنش به طر قلعه نویی در وا
کره شمالی نشان می دهد، حریف فردا  وی ایران و  ودر ر
همیشه رقیب سرسختی برای تیم ایران بوده است، گفت: 
به هر حال فوتبال در آسیا نشان داده رو به پیشرفت است. 
شما نتایجی که در جام ملت های آسیا یا رقابت های انتخابی 
جام جهانی ثبت شده است را ببینید، متوجه این نزدیکی 
و پیشرفت می شوید. کره شمالی هم نشان داده تیم خوب 
و با برنامه ای است و نتایج گذشته آنها این موضوع را نشان 
می دهد. می خواهیم در این بازی با عملکردی هجومی 
وز اول هم به بازیکنان تیم  نتیجه لازم را کسب کنیم. از ر
گفته ام که دیدار برابر کره شمالی و قرقیزستان سخت ترین و 

مهمترین بازی های ماست.
 سعید عزت اللهی در نشست خبری پیش از دیدار تیم 
ملی فوتبال ایران مقابل کره  شمالی در انتخابی بازی های 
جام جهانی ۲۰۲۶، گفت: با وجود مسافت طولانی که بین 
ایران و لائوس وجود داشت، در حال حاضر مجموعه تیم 
ملی به لحاظ ذهنی و بدنی آماده این دیدار است. می دانیم 
کره شمالی به هیچ عنوان حریف دست و پا بسته ای نیست 
و این تیم برای رقبای قبلی خودش نیز حریف سرسختی 
بوده است. باید نود دقیقه با تمرکز بالا بازی کنیم و در زمین 
آنچه در شأن نام تیم ایران است به نمایش بگذاریم و با 
ج شویم. وی در پاسخ به سوال  نتیجه مورد نظر از زمین خار
کرد:  خبرنگاری درباره آخرین وضعیت تیم ایران تصریح 
همانطور که گفتم تیم ملی در شرایط خوبی است. سرمربی 

تیم نکات لازم درباره این بازی را به ما گفته است و می دانیم 
دیگر نباید به بازی با قطر و نتایج گذشته فکر کنیم. از روزی 
که برای این بازی کارمان را شروع کرده ایم، مربیان روی این 
موضوع کار می کنند که به لحاظ ذهنی آمادگی کامل برای 
این دیدار را داشته باشیم و با تمام وجود برای بازی مقابل 
کره شمالی بجنگیم. هافبک تیم ملی خاطرنشان کرد: هیچ 
کنید اما  وقت در فوتبال نمی توانید چیزی را پیش بینی 
مطمئنا تمام تلاش مان این است که با صد در صد تمرکز 
به مصاف حریف برویم و به آنها اجازه ندهیم موقعیتی را به 

دست بیاورند و بخواهند ما را شگفت زده کنند.
 گزارش فیفا 

سایت فیفا دیدارهای انتخابی جام جهانی در قاره آسیا را 
بررسی کرد و درباره دیدار ایران و کره شمالی نوشت:  ایران در 
حال نزدیک تر شدن به دروازه ای است که »چهارمین حضور 
متوالی جام جهانی« را نشان می دهد و با حضور مهدی 
طارمی و سردار آزمون، یکی از مرگبارترین خطوط حمله  قاره 
را در اختیار دارد. با این حال تیم دفاعی کره شمالی  این 
کیفیت  را دارد که سرعت خط حمله ایران را کند کند. کره 
شمالی در چهار بازی اول خود بدون برد بوده و نیاز مبرمی 
به امتیاز گرفتن برابر ایران دارد. کره شمالی به دنبال رسیدن 
به سومین حضورش در جام جهانی است و به این منظور 

باید از ایران امتیاز بگیرد.
 محروم 

با اعلام کنفدراسیون فوتبال آسیا صالح حردانی مدافع 
تیم ملی تنها غایب ایران در دیدار برابر کره شمالی است. 
حردانی در دیدار برابر ازبکستان با کارت قرمز مستقیم از 
زمین بازی اخراج و با تصمیم AFC دو جلسه از همراهی تیم 

ملی محروم شد.
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امکان جدید فیفا به مربیان برای  
 VAR اعتراض به تصمیم های

فدراسیون بین المللی فوتبال فیفا قصد دارد با 
موافقت هیات بین المللی فوتبال )IFAB( برای 
سیستم پشتیبانی ویدیویی فوتبال مجوز دریافت 
کند. سیستم FVS اولین بار در سال ۲۰۲۴ در جام 
جهانی زنان زیر ۲۰ و ۱۷ سال فیفا مورد استفاده قرار 
گرفت. روش کار اینگونه است که مربیان می توانند 
تصمیمات اتخاذ شده توسط کمک داور ویدیویی 
)VAR( را به صورت محدود به چالش بکشند. 
پیرلوئیجی کولینا، رئیس کمیته داوران فیفا گفت: 
ما در ابتدای آزمایش هستیم و تجربیات به دست 
آمده در جام جهانی زنان زیر ۲۰ و زیر ۱۷ سال 
به دقت مورد تجزیه و تحلیل قرار خواهد گرفت 
و در حال رسیدن به جمع بندی هستیم تا در 
رویدادهای آتی نیز از این قابلیت استفاده کنیم.  

ویژه

گفتوگو

کارشناس  و  پیشکسوت  ورمزیار  صادق 
فوتبال در مورد شرایط تیم ملی و البته وضعیت 

استقلال  در فصل جاری  صحبت کرد. 
 نظر شما  درباره پیروزی استقلال مقابل 

مس رفسنجان، چیست؟
 این دیدار از جنبه امتیازگیری خوب بود و با 
این پیروزی روند رو به رشد استقلال با افزایش 
روحیه و انگیزه آبی پوشان ادامه دار خواهد 
شد. قطعاً به این پیروزی احتیاج داشتیم تا 
بتوانیم شکل تازه ای از استقلال را شاهد باشیم. 
جوانگرایی خوب است؛ ضمن اینکه موسیمانه 
هم گفته بود که می خواهد همانند بارسلونای 
فلیک، ترکیبی از جوانان و باتجربه ها را در تیمش 
داشته باشد و این بسیار خوب است. به هر 
حال باید این موضوع را در نظر داشته باشیم 
که فلیک همه کار را نکرد بلکه ۲ سال ژاوی 
جوانان را تست کرد و آن ها را در بارسلونا رشد 
کنون ببینند. ما هنوز از لحاظ  داد تا ثمره اش را ا
فنی مشکل داریم و آنقدر در ابتدای فصل تیم را 
کنون جوانان گره گشای استقلال  بد بستند که ا
شده اند. امیدوارم که موسیمانه بتواند این 
مسیر را با موفقیت پشت سر بگذارد و برای 
این کار به زمان بیشتری نیاز دارد که لازمه آن 
حمایت هواداران و صبر و حوصله است. باید از 
بازیکنان باتجربه بهترین استفاده شود و روحیه 
آنها بازگردد و جوانانی که حضور دارند در کنار 
آنها تجربه کسب کنند تا به زودی مصدومان 

برگردند و بتوانیم به شرایط ایده آل برسیم.
 در مورد بازی های تیم ملی چه نظری 

دارید؟ 
برای  داریم.  سختی  بسیار  بازی های   
قلعه نویی آرزوی موفقیت می کنم. تیم خوبی 
داریم و در لیست بازیکنان خوبی هستند و این 
موجودی فوتبال ماست و باید در آینده بیشتر 
بازیکنان را تقویت کنیم. قلعه نویی باید در تیم 
جوانگرایی و موجی از انرژی و انگیزه را اضافه کند 
و باید این موضوع را در نظر بگیریم که طی یکی ، 
دو ماه این امر میسر نمی شود و به زمان طولانی 
نیاز داریم. ۲ بازی سخت مقابل قرقیزستان و 
کره شمالی داریم که نباید به هیچ عنوان دست 
کم گرفت و باید با تمام قوا برابر آنها قرار بگیریم 
و با کسب یک نتیجه خوب خودمان را برای 

صعود به جام جهانی آماده کنیم.

 : ورمزیار
تیم ملی 

موجودی فوتبال ماست

 چرا بازی تدارکاتی  
تیم ملی لغو شد؟ 

ایسنا: در حالی که تیم ملی بسکتبال ایران 
خود را برای پنجره دوم مسابقات انتخابی کاپ 
آسیا ۲۰۲۵ - عربستان آماده. می کند، به دلیل 
شرایط موجود، هیچ بازی تدارکاتی برای ملی 
پوشان ایران هماهنگ نشده است که یک ضعف 
مهم برای برنامه های آماده سازی تیم ملی به 
شمار می رود. در روزهای گذشته صحبت هایی 
مبنی بر برگزاری بازی تدارکاتی میان تیم ملی 
بزرگسالان با تیم ملی ایران نوین )تیم ملی ب( 
ح شد که البته طولی نکشید تا برگزاری این  مطر
بازی نیز لغو شود؛ اتفاقی که شاید می شد آن را به 
لنگه کفشی در بیابان برای تیم ملی تعبیر کرد. با 
وجود اینکه دلیل لغو این بازی عدم هماهنگی 
کله اصلی تیم ملی ایران  و مشخص نبودن شا
نوین، با توجه به دیر انتخاب شدن سرمربی 
عنوان شده بود، به نظر می رسد که نداشتن محل 
اسکان مناسب برای دو تیم به صورت همزمان در 
فدراسیون، از اصلی ترین نکات لغو این بازی بوده 
است.  مسئولان فدراسیون بسکتبال در حال 
بازسازی و بهبود شرایط خوابگاه های فدراسیون 
هستند که همین موضوع تنها یک خوابگاه را 
در اختیار فدراسیون قرار داده و به همین دلیل 
امکان اسکان دو تیم ملی یعنی بزرگسالان و ایران 
که از  نوین به صورت همزمان وجود نداشته 
اصلی ترین دلایل لغو این بازی بوده است. البته 
باید به این موضوع نیز اشاره کرد که عدم تکمیل 
بودن ترکیب تیم ایران نوین نیز از نکات مهم این 
اتفاق بود، چرا که علی توفیق به عنوان سرمربی 
تیم ایران نوین با کمک دستیاران خود در تلاش 
هستند تا با استعدادیابی در سراسر ایران و با به 
کار گرفتن بازیکنان متعدد، دو تیم ۱۴ نفره را به 
عنوان پشتیبان تیم ملی بزرگسالان تشکیل دهند.

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: سعید مظفری زاده در گفت وگو با رسانه رسمی 
کتور درباره شرایط این تیم اظهار داشت: خدا را  باشگاه ترا
شکر با پیروزی پرگلی که مقابل روشن تاجیکستان در قطر 
کسب کردیم، روحیه تیم عالی است و روند خیلی خوب برد 
متوالی در چهار بازی اخیر را ثبت کرده ایم و هدف مان تداوم 
کتور  بخشیدن به این روند است. مدیرعامل باشگاه ترا
در ادامه تصریح کرد: تمرینات تیم از روز گذشته با حضور 
بازیکنان داخلی آغاز شده است و اعضای کادر فنی و بازیکنان 
خارجی نیز از امروز به تمرینات ملحق می شوند. وی با اشاره 
، خاطر  کتور در جام حذفی مقابل گل گهر به بازی بعدی ترا
نشان کرد: این بازی روز دوم آذر در تبریز برگزار خواهد شد 
کتور در اردوی تیم ملی،  و با توجه به حضور سه بازیکن ترا
درخواست تعویق بازی را داشتیم که سازمان لیگ با استناد 
برگزاری بازی معوق ما در لیگ برتر مقابل گل گهر در روز ۱۹ آذر 
و فشردگی برنامه بازی ها، با درخواست مان برای تعویق بازی 
موافقت نکرد. مظفری زاده در ادامه افزود: ما با تمامی توان 
برای کسب پیروزی در هر بازی به میدان می رویم و سرمربی 
تیم نیز بارها به این موضوع اشاره داشته است. ان شاءالله روز 
دوم آذر با حضور هواداران مان این بازی را با پیروزی پشت 

سر خواهیم گذاشت.

بیــنالمــلل
ایلکای  و  از توماس مولر  نویر بعد  بیلد،  گزارش  به   
فوتبال  ملی  تیم  از  خداحافظی  به  تصمیم  گوندوغان، 
کشورش گرفت. نویر از سال ۲۰۱۰ به دروازه بان شماره یک 
ژرمن ها تبدیل شد و با انجام ۱۲۴ بازی ملی، موفق به ثبت 
۵۱ کلین شیت شد. کاپیتان پیشین ژرمن ها در سال ۲۰۱۴ به 
قهرمانی جام جهانی با آلمان رسید.اولیور کان  با اشاره به افت 
مانوئل نویر گفت: نویر به چاله افتاده و باید از خودش بپرسد 
حالا هدف بعدی من چیست، من هنوز به چه چیزی می توانم 
دست پیدا کنم؟ بنابراین من تعجب نمی کنم که مانوئل در 
این فصل نسبت به قبل افت داشته است و این خیلی واضح 
است. نویر پا به سن گذاشته و دیگر مثل قبل نیست. خود 
او باید شرایطش را بررسی کند.  کان در پایان صحبت هایش 
گفت: خداحافظی از فوتبال یک چالش بزرگ برای نویر است. 
او باید یک هدف روشن برای خود تعریف کند. من هم در 
سال های پایانی منتظر یک جام و قهرمانی بودم تا با افتخار 
خداحافظی می کنم و به او هم این توصیه را دارم که در این 

شرایط خداحافظی کند

رونالدو: زمان زیادی برای رسیدن به رکورد ۱000 گل ندارم!
 کریستیانو رونالدو پنجم فوریه سال آتی 
کنون با ۹۰۸ گل  ۴۰ ساله خواهد شد. او هم ا
تاریخ فوتبال است و جایزه  گلزن  برترین 
Quinas de Platina را نیز به تازگی دریافت 
کرده؛ جایزه ای اعلاء که فدراسیون فوتبال 
پرتغال به بازیکنان برتر اهدا می کند. رونالدو 
در این  باره گفت: حالا به نقطه ای رسیده ام 
که در لحظه زندگی می کنم و دیگر نمی توانم به 
بلندمدت فکر کنم. دیگر نمی توانم به حرفی 
که آشکارا درباره خواسته ام برای رسیدن 
به رکورد ۱۰۰۰ گل زده ، بیندیشم. اما به نظر 
می رسید که در این لحظه از زندگی، همه چیز 
آسان شده است؛ همین ماه پیش به رکورد 
۹۰۰ گل رسیدم. رونالدو ادامه داد: حالا در 
لحظه زندگی می کنم و از لحظه لذت می برم 
و به این فکر می کنم که پاهایم در چند سال 
آینده چقدر مرا یاری خواهند کرد. یک هزار 
گر به این  گل رکورد فوق العاده ای است اما ا
رکورد هم نرسم، همچنان برترین گلزن تاریخ 
هستم! قرارداد رونالدو با النصر ژوئن ۲۰۲۵ به 

کنون  اتمام خواهد رسید. مرد پرتغالی که هم ا
با تیم ملی کشورش در فیفادی به سر می برد، 
به اینکه آیا همچنان تا جام جهانی ۲۰۲۶ به 
بازی کردن ادامه خواهد داد یا نه، اشاره ای 
نکرده است. برنده پنج توپ طلا در تابستان 
سال جاری به همراه تیم ملی پرتغال در 
ششمین دوره جام ملت های اروپا بازی کرد 
و از این حیث نیز رکورددار است. او در جریان 
۲۱۶ بازی برای این تیم، ۱۳۳ گل زده است. 
او نخستین بار در سال ۲۰۰۳ برای پرتغال به 
میدان رفت و در سال ۲۰۱۶ نیز با این تیم فاتح 
یورو شد. کاپیتان تیم ملی پرتغال اضافه کرد: 
وقتی در ۱۸ سالگی به تیم ملی دعوت شدم، 
رویایم این بود که اولین بازی بین المللی ام را 
انجام دهم. بعد به ۲۵ و سپس به ۵۰ بازی ملی 
رسیدم که به نظر تمام فوتبالیست ها اتفاق 
مهمی است. بعد با خودم گفتم »چرا به ۱۰۰ 
بازی ملی نرسم؟« و سپس به ۱۵۰ یا ۲۰۰ بازی 
فکر می کنید. و حالا حس فوق العاده ای دارم. 
مرد پرتغالی با ابراز غرور از حضور در تیم ملی 

کشورش افزود: حتی بعد از بردن این همه 
جایزه و جام، هنوز هیچ  چیزی بهتر از بازی 
کردن برای تیم ملی نیست. همه چیز به یک 

چشم بر هم زدن می گذرد؛ به همین دلیل از 
برخی بازیکنانی که نمی خواهند لباس پرتغال 

را بپوشند، ناامید می شوم!

تیم ملی کار سختی ندارد 

 تیم ملی کشورمان در مرحله نهایی انتخابی جام جهانی 
۲۰۲۶ به مصاف حریفان می رود. به نظرم  خیلی کار سختی 
در مقابل تیم ملی نیست، چون کره شمالی خیلی نتایج 
مطلوبی نگرفته است. برای تیم ملی ایران هم کار دشواری 
نیست که از این حریف عبور کند. قرقیزستان هم حریفی 
نیست که بتواند جلوی ایران بایستد. البته هیچ دیداری 
آسان نیست و نباید در هیچ شرایطی حریفی را دست کم 
گرفت. باید با برنامه بازی کنیم تا رقبا بدانند ایران عزمی 
جزم دارد تا هر چه زودتر صعود خود را به جام جهانی حتمی 
کثر توان بازی کنیم قطعاً برنده  گر با تمرکز بالا و حدا کند. ا
هر دو دیدار خواهیم شد، دیدار با این دو حریف به بالا رفتن 
کیفیت تیم ملی کمک می کند، چون بازیکنان با حریفانی 
جدی بازی می کنند و می توانند منسجم تر و هماهنگ تر 
ودی ها نمی توان انتظار داشت تا تغییر  شوند. به این ز
نسل در تیم ملی اجرایی شود. باید به داشته های خود 
کتفا کنیم و ضمناً نمی توانیم انتظاری بیشتر از ظرفیت  ا
اینکه در مسیر  به  توجه  با  باشیم.  فوتبال خود داشته 
صعود به جام جهانی قرار داریم باید منتظر زمان باشیم 
تا فرصت بازی به بازیکنان جوان داده شود. نمی توان به 
یکباره جوانگرایی کرد، چون بازیکنانی که بی تجربه باشند 
نمی توانند در بازی های حساس کمکی به تیم ملی کنند. 
کار صورت می گرفت و باید به  ودتر این  باید از سال ها ز
سرمربی تیم ملی فرصت داد تا بتواند به مرور زمان تیمش را 
جوان کند. ضمن اینکه به اندازه ای که باید بازیکنان جوانی 
نداریم که بتوانند در این برهه در تیم ملی اثرگذار شوند. 
گران از  انتقاد از تیم ملی غیرمنصفانه نیست. وقتی تماشا
نمایش تیم ملی راضی نیستند و دست به اعتراض می زنند 
پس حتماً عملکرد تیم به شکلی بوده که نتوانسته آنها را 
متقاعد کنند تا اعتراضی نداشته باشند. قطعاً انتقاد برای 
بهتر شدن شرایط تیم ملی است و همه دوست دارند تا تیم 
گران این  ملی کشورشان شاداب بازی کند. خواسته تماشا
گرچه  بوده که تیم ملی بد بازی نکند و نتایجی نگیرد که ا
گران  همراه با برد است ولی تماشایی نیست. وقتی تماشا
که فوتبال  کارشناسان و پیشکسوتان  انتقاد دارند پس 
می فهمند.  بهتر  را  ایراد ها  می کنند  دنبال  تخصصی  را 
زیابی شود تا ایراد های تیم  انتقاد های منصفانه باید ار
ملی برطرف شود. انتقاد مغرضانه که داستانی جدا دارد و 
گر تیم ملی بازی برتری  قاعدتاً نباید به آن توجه کرد. قطعاً ا
از خود ارائه کند دهان تمامی منتقدان بسته خواهد شد.  با 
این شکلی که پیش می رویم با وجود ۴۸ تیمی شدن تعداد 
تیم های حاضر در جام جهانی باز هم نمی توانیم از گروه 
خود صعود کنیم مگر اینکه تغییرات مثبتی ایجاد شود. باید 
نوع بازی کردن و ساختار تیم ملی را تغییر دهیم. در جام 
جهانی حریف آسانی نیست و رقبای بسیار آماده ای مقابل 
ما می ایستند. رقبایی که در شرایط ایده آل بازی می کنند و 
سطح کیفی خود را باید بالا ببریم. دیگر امارات و کره شمالی 
حریف ما نیستند. تیم های می آیند که از قاره های مختلف 
انتخاب شده اند و باید خود را بهتر از قبل کنیم. تیم ملی 
باید قدرت مضاعفی داشته باشد تا حرفی برای گفتن داشته 
کنیم تا بتوانیم  کار کنیم و قدرت پیدا  باشد. باید خیلی 
صعود کنیم. موظف هستیم ایراد های خود را برطرف کنیم 
تا بتوانیم به دور بعد راه پیدا کنیم. این توانایی را داریم ولی 

باید آن را عملیاتی کنیم. 

حمیددرخشان
کارشناسفوتبال

از  بعد  روحی اش  فشار  از  روسی  تانک   
ممانعت کمیته بین المللی المپیک از حضور 
در مسابقات گزینشی و المپیک ۲۰۲۴ پاریس 

صحبت کرد.
 دوئل 

حال  عین  در  و  حساس ترین  بی شک 
اوزان   ۲۰۲۴ جهانی  مسابقات  زیباترین 
غیرالمپیکی در وزن ۹۲ کیلوگرم برگزار شد،  
جایی که عبدالرشید سعدا... یف قهرمان وزن 
۹۷ کیلوگرم جهان و المپیک یک وزن پایین 
آمد و دیوید تیلور قهرمان المپیک و جهان وزن 
۸۶ کیلوگرم یک وزن بالا و در این میان کامران 
قاسم پور هم قهرمان دو سال وزن ۹۲ کیلوگرم 
جهان بود. در نهایت دوئل این سه قهرمان 
در مبارزه های رودررو، به سود سعدا... یف 
تمام شد و او مدال طلای وزن ۹۲ کیلوگرم 
جهان را از آن خود کرد،  در حالی که مشخصا 
ذهنیتش انتقام از اخمد تاج الدینوف و کسب 
نشان طلای المپیک در وزن ۹۷ کیلوگرم بود. 

در شرایطی که برخی بر این باور بودند تانک 
روسی بعد از این طلا و پس از چند سال غیبت 
 IOC در مسابقات به دلیل محرومیت از سوی
ممکن است به خداحافظی در اوج فکر کند،  
او می گوید قصد خداحافظی ندارد و ادامه 

خواهد داد.
 هدف 

اتفاقات  درباره  سعدا... یف  عبدالرشید 
کید کرد که هدفش  پیش آمده، بار دیگر تا
المپیک پاریس بوده نه مسابقات جهانی 
اوزان غیرالمپیکی. او در این باره گفت: من 
برای آلبانی آماده نمی شدم و اصلا هدفم 
جهانی اوزان غیرالمپیکی نبود بلکه المپیک 
بود. ابتدای سال میلادی هم در جام یاریگین 
و مجوز شرکت در مسابقات  کردم  شرکت 
گرفتم. به رومانی رفتم اما  قهرمانی اروپا را 
جلوی ویزایم را گرفتند و هنوز هم مشکوکم که 
چرا چنین اتفاقی افتاد و آنجا به رومانی راهم 
ندادند. این از نظر روانی این برخورد روی من 

خیلی تاثیر بدی داشت،  با اینکه از نظر فیزیکی 
خیلی آماده بودم. قهرمان دو دوره المپیک 
ادامه داد: از این اتفاق گذشتم و داشتم برای 
شرکت در مسابقات گزینشی اروپایی و کسب 
کو آماده می شدم که  سهمیه المپیک در با
 IOC اتحادیه  جهانی به من خبر داد از طرف
محروم شدم و گفتند جزو یک دسته و گروه 
هستم و نمی توانم به المپیک بروم. من را تا 
آخر سال از رفتن به همه جا محروم کردند و 
جالب اینجاست چنین نگاهی فقط از طرف 
سازمان ها و نهادهای ورزشی به ورزشکار 
وجود دارد و در مسابقات و تشک کشتی نه 
تماشاچی چنین نگاهی به ما دارد و نه خود 

کشتی گیران.
 تصمیم ناعادلانه

کید بر تصمیم ناعادلانه  سعدا... یف با تا
کید کرد:  این نگاه  کمیته بین المللی المپیک تا
کمیته  متعصبانه صرفا از طرف ارگان ورزشی )
بین المللی المپیک( به ما وجود دارد و ما هیچ 

وقت روی تشک کشتی از سوی هیچ حریفی 
چنین نگاه و برخوردی را نداشتیم. از لحاظ 
روانی خیلی اذیت شدم، IOC  من را خیلی 
عقب انداخت. آماده بودم که تاریخ ساز شده و 
رکورد بزنم و این را از من گرفتند. لحظات خیلی 
سختی بر من گذشت ولی با خودم گفتم به 

جلو حرکت کن.
 اوزان غیرالمپیکی

وی درباره اینکه چه زمانی تصمیم به شرکت 
در مسابقات جهانی اوزان غیرالمپیکی گرفت، 
گفت:  اصلا نمی خواستم به آلبانی بروم،  اما یک 
ماه و نیم مانده به مسابقات جهانی از طریق 
اتحادیه جهانی متوجه شدم که دیگر محروم 
نیستم و وقتی این را به من گفتند، فقط یک 
ماه و ۱۰ روز فرصت داشتم و شروع کردم به وزن 
کم کردن. شیرینی،  آرد و برنج را قطع کردم و در 
محل سه کیلوگرم از وزن بدنم کم شد، آن زمان 
۹۸ کیلو بودم، رسیدن سر وزن  خیلی سخت 

بود اما رسیدم.

سعدا... یف: 
 به اتفاق رومانی مشکوکم؛ IOC مانع تاریخ سازی ام شد 


